

國立高雄師範大學諮商心理與復健諮商研究所外國學生申請入學要點

107 年 3 月 2 日 106 學年度第 6 次所務會議通過
107 年 4 月 18 日 106 學年度第 2 學期第 1 次教務會議通過
114 年 2 月 21 日 113 學年度第 5 次所務會議通過
114 年 4 月 9 日 113 學年度第 2 學期第 1 次院務會議通過
114 年 4 月 18 日 113 學年度第 2 學期第 1 次教務會議通過

- 一、本要點依據教育部外國學生來臺就學辦法及本校外國學生入學招生規定訂定之。
- 二、本所每學年度預定招收外國學生名額，採外加方式辦理，以當學年度核定本所總招生名額外加百分之十為限。
- 三、外國學生具學士學位者，得申請入本所碩士班；具碩士學位者，得申請入本所博士班。申請人應符合本所規定之中文能力標準。
- 四、本所辦理初審，分書面審查及面試；審查小組分別由本所兩組之專任教師組成之，所長為召集人。後續結果交由國際事務處審核。
- 五、申請時除應依本校外國學生入學招生規定第七條規定檢具各項文件外，另須繳附下列資料各乙份以供審查。

(一)碩士班

1. 中文自傳(含照片、工作或研究資歷)
2. 中文學習計畫(含學習目標、方向、重點、主題及如何具備完成學習所需的方法、能力及相關條件等項目)
3. 其他有利於審查之佐證資料(如：修習中文課程之相關證明)

(二)博士班

1. 中文自傳(含照片、工作或研究資歷)
2. 碩士論文或相當於碩士論文之學術著作(如為外文著作，須附中文摘要)
3. 最近五年內已發表之學術著作(最多三篇，餘可列表供參考；如為外文著作，須附中文摘要)
4. 中文進修計畫
5. 中文論文研究計畫
6. 其他有利於審查之佐證資料(如：修習中文課程之相關證明)

- 六、書面審查後，本所擇優選取數名進入面試，申請人應依規定時間接受面試。
- 七、外國學生入學，經錄取碩士班、博士班者，得由本所指派輔導教師，指導其選課相關事宜。
- 八、其他未盡事宜，悉依外國學生來臺就學辦法、本校學則及本所研究生修業要點處理之。
- 九、本要點經所務會議、院務會議及教務會議通過，並陳請校長核定後實施，修正時亦同。

**Regulations Governing International Student Admission,
Graduate Institute of Counseling Psychology and
Rehabilitation Counseling, NKNU**

Approved by the Institute Affairs Council (Feb. 21, 2025)

1. These Regulations are promulgated in accordance with Regulations Regarding International Students Undertaking Studies in Taiwan, and NKNU's Regulations Governing International Student Admissions.
2. The number of International students shall not be counted against the school's total admissions quota. The number of International students admitted shall be limited to no more than 10% of the total number of students admitted by *Graduate Institute of Counseling Psychology and Rehabilitation Counseling (CPRC)* that same school year.
3. Foreign applicants who hold a Bachelor degree may apply to the Master's program; those who hold a Master's degree may apply to the Doctoral program. Applicants shall have sufficient Chinese language ability as determined by *Graduate Institute of CPRC*.
4. Preliminary review includes documents review and interview. The Admission Committee will be chaired by the Director and the committee members are the teachers of *Graduate Institute of CPRC*. The preliminary review outcome will be submitted to the Office of International Affairs at NKNU.
5. Foreign applicants shall submit their applications to the university in accordance with the Article 7, NKNU's Regulations Governing International Student Admissions.

All applicants shall submit a copy of the following documents:

A. Master's program

- (1) Autobiography (in Chinese, including the applicant's photograph, work or research experiences)
- (2) Study plan (in Chinese, including learning objectives and study goal, emphasis, topics, learning methods and related skills or abilities for completing the study plan)
- (3) Other significant documents (e.g., evidence of Chinese learning experience.)

B. Doctoral program

- (1) Autobiography (in Chinese, including the applicant's photograph, work or research experiences)
- (2) Master thesis or equivalent academic publications (including Chinese abstract if publications are written in Foreign language)
- (3) Published academic works in the latest three years (maximum of three academic works, others can be listed as references; including Chinese abstract if publications are written

in Foreign language)

(4) Study plan (in Chinese)

(5) Dissertation proposal (in Chinese)

(6) Other significant documents (e.g., evidence of Chinese learning experience.)

6. After the preliminary assessment, qualified applicants will be selected for interview. Qualified applications shall come to the interview as scheduled.
7. International students who are admitted to the Master's and doctoral programs will be assigned an advisor to assist with their learning and adjustment, if necessary.
8. Other matters not specified in the above regulations shall be construed by the relevant laws promulgated by Regulations Regarding International Students Undertaking Studies in Taiwan, NKNU Study Regulations, and *Graduate Institute of CPRC* Regulations.
9. Enforcement and amendment of this regulation shall complete the process of the Institute Affairs Council of *Graduate Institute of CPRC*, College of Education Affairs meeting, and NKNU Academic Affairs meeting.